

Referat af
forretningsudvalgs møde i Dansk Køre Forbund

Teams

D. 28. januar 2026 Kl. 19.00 til 21.00

Deltagere: Afbud:	Erling Larsen (EL), Jørgen Konge (JK), Nikolaj Hansen (NH) Jan Eliassen (JE), Kasper Pedersen (KP) Udo Buchwald (UB) Referent: Mette Nørgaard (MN)
Pkt. 1: Økonomi 2 konti, almindelig info Kasper	KP orienterer bredt. Økonomien ser god ud. JE orienterer om tøj og trykning af samme. Dette i fbm VM der afholdes i 2027. Der skal laves mellem 300 og 400 stk tøj. JE spørger om DKF vil spæde 10.000 kr til dette. Der trykkes DKFs logo på. Dette vedtages enstemmigt. UB laver en forespørgsel på vegne af Josefine Frost fra KSU i fht en pc fra DKF. EL siger der allerede findes en der kan bruges. Denne skaffes til veje inden 1. marts.
Pkt. 2:. Rejse økonomi på vegne af Dansk Køre Forbund	KP ønsker at der gives besked fra de respektive udvalg i fht evt. udgifter. Det ønskes at der fra udvalgsformændene gives besked til KP. UB ønsker der gives 5000 kr til rejseomkostninger til udvalgsmedlemmer. UB orienterer om at der er udvalgsmedlemmer der har givet udtryk for utilfredshed med at der ikke kunne gives kørselsgodtgørelses til f.eks. udvalgsmøder. Der har aldrig hidtil været givet godtgørelse ved udvalgsmøder. Der har kun været givet til formandsmøder og HB. UB foreslår at der gives til et enkelt fysisk møde årligt mens andre møder afholdes digitalt. EL giver tilkender at det kan være formålstjenligt at give til et møde årligt. Og der skal så vidt overhovedet muligt aftales samkørsel. Der besluttet enstemmigt at der gives transportgodtgørelse i flg statens takster (2,28 kr pr km)til udvalgsmøder en gang om året. UB spurgte om dækning af udgifter ved sidste møde i fht

	UB skal til Sverige i fbm med arbejdet i KSU. Der tages endelig beslutning, når der er mere om planen for rejsen.
Pkt. 3: Orientering fra møde i Traditionel Kørsel med AIAT, Erling	EL og JE ville forsøge at lave et formaliseret samarbejde med AIAT gennem den danske kontaktperson. Det vil være godt med et samarbejde, dog skal det være så det er håndterbart for DKFs forretningsudvalg. Arrangering af stævne i DK kræver et dansk tillæg. Dette skulle være godtaget af AIAT. Økonomien skal håndteres af DKF og skal ikke lægges ud til en enkelt person. EL: Der skal laves en kontrakt med aftalen med AIAT. Der kan stilles spørgsmål om hvordan det er med udgifter til dommeruddannelse. JE foreslår der køres videre med det, dog skal der stilles spørgsmål vedr. økonomi. Der tages udgangspunkt i reglerne fra AIAT, men med dansk tillæg, bl.a. omkring hestevelfærd. Kuske der kører traditionel kørsel betaler også kuskelicens. Der igennem kan der være penge til uddannelse af bl.a. dommere. Traditionel Kørsel er i fremgang og derfor er det også vigtigt, det bliver mere formaliseret og struktureret. Dette også i forhold til forsikring under DKF. JE foreslår at Mads Milling (formand for traditionel kørsel) og Henrik Koier laver et udkast, der kan forelægges ved formandsmødet. Udkastet skal være klar 14 dage før formandsmødet og sendes til FU. Her kan det vedtages eller forkastes. EL spørger om det kan besluttet at der gives penge til medlemskab i AIAT (285 euro) Dette besluttet enstemmigt.
Pkt. 4: Info fra Tømmerudvalg	EL orienterer om at der tales om, men ikke fast endnu, DM i tømmerkørsel 22-23. august på Sønder Hygums hjemstavnsgrd. Dette i fbm Arbejdshesten dage. Der ligger et overskud fra den seneste Arbejdshestens dage. Det er SKS og Tømmertrækningsudvalget der står for det.
Pkt. 5: Info fra Pløjseudvalg	EL: Der var møde i weekenden på Fyn. 2027 skal der afholdes DM i pløjning i Korinth Landbrugsskole.
Pkt. 6: Andre info fra udvalg	NH: Der er ikke noget fra Junorudvalget. Brugskørsels udvalget har planer om at der skal ske noget mere i udvalget. NH ser frem til næste møde.

	UB: Der er en intention fra KSU om at hjælpe formanden for Juniorudvalget med arbejdet ved hjælp af en kontaktperson fra KSU. Det drejer sig om hjælp til det praktiske i udvalgsarbejdet, men ikke med afholdelse af kørelejre osv. UB: Der arbejdes på udvidelse af dommer standen. JE: DKS har muligvis to dommeraspiranter. JK opfordre til at der laves et lille skriv til JKs næste nyhedsbrev fra DKF for at efterlyse aspiranter
Pkt. 7: Orientering om Jan E. møde med Odsherreds rideklub	JE: Rideklubben vil gerne være A klub. JE orienterede klubben om at der er en del regler der skal overholdes ved afholdelse af stævner, når det drejer sig om en A klub. Der er formalia der skal være på plads fra rideklubbens side af. JE opfordrede rideklubben til at kontakte EL. Dette er ikke sket. JK foreslår at der kan åbnes op for nogle åbne stævner, hvor der også deltager kørende ekvipager. Der er nogle problematikker omkring dette i fht rideheste kan reagere uhensigtsmæssigt når der er hestevogne til stede. JK foreslår de kan deltage ved stævner mod de melder sig ind i et køreselskab og kuskelicens. EL opfordres til at der etableres samarbejde bredt og der tænkes ud af boksen.
Pkt. 8: Formandsmøde 1. marts Dirigent Jens Boddum Emne til dagsorden	Der skal holdes FU møde 10 dage før formandsmødet, for at sætte en dagsorden sammen. JK foreslår onsdag d. 18. februar kl. 19:00
Pkt 9: Orientering vedr. arbejdet i Lærings- og udviklingsudvalget	Anne Grethe Nørgaard (AG) og Susanne Bommelund (SB)er inviteret ind til netop dette punkt: AG har været i kontakt med DRF og talte med Jens Erik Mailund. Der er en ekspertgruppe med dyrlæger, ryttere m fl. Det er denne gruppe der har udarbejdet de etiske regler. der arbejdes på at finde ud af viden omkring roolkur, bid og konfliktmarkører. AG har aftalt at det materiale (færdig ca medio 2026) der bliver udarbejdet stilles til rådighed for DKF. AG har lavet aftale om at materiale fra DRF om arbejdet med ung heste, også stilles til rådighed. Det har ikke været muligt indtil videre at finde flere medlemmer til gruppen. SB har meldt sig ind i ISIS (en gruppe der arbejder i forskning omkring heste) Susanne har oversat noget materiale og det kan være interessant at få det bredt ud ved hjælp af hjemmesiden.

	Det er meget bred forskning omkring heste og arbejdet med heste. EL opfordrer til at materialet fra AN og SB simplificeres /kortes ned, så det bliver mere spiseligt for medlemmerne. Det er vigtigt at det er relateret til kørsel. ISIS afholder konference i Billund hvor det er planlagt at AG deltager. Konferencen er åben for alle. EL fortæller at der ved mesterskab i pløjning uddeles en pris fra Hestens værn. Der er lavet en 15 punkts plan i fht heste velfærd. EL vil bede Henrik Mikkelsen om at planen deles med FU med henblik på at den lægges op på hjemmesiden. EL gennemgår kort planen. EL opfordrer AG og SB til at kontakte Henrik Mikkelsen i fht at arbejde på samme plan. AG og SB vil gerne tage ud i de lokale foreninger og fortælle om arbejdet og de vil komme med et lille oplæg. AG og SB er begge uddannede coach og kan tage denne viden med til oplæggene. JK opfordrer til at der laves et lille skriv, der kan sendes ud med næste nyhedsmail. Problematikken omkring dette er at der skal skabes interesse for det. FU vil give kørselspenge til AG og SB, dog skal der være god tilslutning til møderne.
Pkt 10: Evt.	KP har været til hestemesse. Der er flere, der oplever at officials sagsøges af medlemmer. SEGES har lavet en appelindsats der kan bruges i det tilfælde. Der findes en artikel inde på DRFs side vedr dette. JE vil hører om det er muligt allerede nu at fastsætte dato for Hovedbestyrelsesmødet, da forholdene ikke var helt som i Brenderup. NH tager kontakt til Brenderup om det kan lade sig gøre d. 28 eller 29. november.
Næste møde	Næste møde er d 18. februar kl. 19 via Teams JK sætter det op.